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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 3 

 

Datum zasedání: 28. 3. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík, RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D., 

Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, 

Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. Štefan Hečko, Bc. Tomáš Kuděla, Ing. Radim 

Říhák, Ing. Jana Šimáková, Mgr. Ing. Roman Šperka 

 

Omluveni:   
 

Neomluveni: - 

 

Hosté: PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. (děkan fakulty), RNDr. Ing. Bohuslav Rychtar 

(tajemník fakulty), JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a 

sociální záležitosti),  

 

 

 

Program: 

 

1. Děkan 

a) Změna organizačního řádu SU OPF 

b) Změna statutu SU OPF 

c) Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2011 

2. Proděkan pro studium 

a) Harmonogram vzdělávací činnosti pro akademický rok 2012/2013 

b) Podmínky přijímacích řízení DRS 2012/2013 

c) Přehled akreditovaných programů a oborů SU OPF 

d) Seznam odborníků pro SZZ – Bc, Mgr. a Nav. Mgr. studium 

e) Studijní plány VES - Bc._Komb. 

f) Studijní plány VES - Bc._Prezen. 

g) Studijní plány VES - NMg._Prezen. 

h) Tematické okruhy ke SZZ – Bc studium 

i) Tematické okruhy ke SZZ - NMg. studium 

3. Řád ubytovacích a stravovacích služeb SU OPF 

4. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2011 

5. Různé 

 

 

Dr. Bernatík přivítal děkana fakulty, hosty a ostatní přítomné a zahájil diskuzi ohledně 

schválení programu jednání AS SU OPF. 

Bc. Kuděla navrhnul za Komisi pro hospodářské záležitosti (dále jen „KHZ“) stáhnout bod  

č. 4 z jednání programu. Dr. Koštuříková to zdůvodnila tím, že panem tajemníkem nebyly 

dodány požadované materiály, aby mohla KHZ materiál komplexně posoudit.  

Dr. Gongol informoval, že nebyly předloženy zvýrazněné změny v Organizačním řádu SU 

OPF a Statutu SU OPF tak, jak bylo na předchozím zasedání senátu požadováno. 

Ing. Botlík navrhnul bod č. 5 přesunout jako první, kde by bylo vhodné vzhledem 

k přítomnosti hostů probrat situaci ohledně dalšího vývoje na Katedře logistiky. 
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Protože již nebyly navrženy další změny programu zasedání, nechal Dr. Bernatík hlasovat  

o programu zasedání v pořadí navrhovaných změn.  

 

Hlasování o programu jednání: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil program jednání s navrhnutými změnami. 

 

 

1. Různé 

 

Ing. Botlík prezentoval dotazy zaměstnanců z Katedry logistiky - jakým směrem se bude 

ubírat Katedra logistiky, jak to bude s oborem Řízení logistiky a jaké případné změny čekají 

zaměstnance této katedry.   

Děkan odpověděl, že reagoval na zápis Akreditační komise, která schválila většinu studijních 

programů fakulty. Tento materiál byl také předložen AS SU OPF. Děkan informoval, že 

Katedra logistiky bude v budoucnu s velkou pravděpodobností sloučena s Katedrou 

marketingu tak, aby byla zajištěna dlouhodobá perspektiva studijního oboru. Studenti, kteří 

dosud studují nebo budou přijati, budou studovat za podmínek, které byly nabízeny v rámci 

oboru. Vedoucí katedry prof. Němec podal výpověď a pracovní poměr ukončil ke dni 31. 5. 

2012. Také přislíbil úvazek v rozsahu 0,3. Vedením katedry byla zatím pověřena Doc. 

Starzyczná. Bude vypsáno výběrové řízení na vedoucího Katedry logistiky. Pokud následně 

dojde k nápravě problémů (především personální zajištění, publikační činnost členů katedry) 

na Katedře logistiky, nebude nutné jí slučovat s jinou katedrou. V opačném případě bude 

katedra sloučena s jinou katedrou. Obor Řízení logistiky bude ovšem dále nabízen tak, jak byl 

v tomto roce akreditován. V souvislosti s uvedenými informacemi se děkan rozhodl stáhnout 

z jednání senátu materiály Změna organizačního řádu SU OPF a Změna statutu SU OPF.   

 

Dále Dr. Bernatík předal slovo Doc. Lukoszové, která se chtěla k této záležitosti vyjádřit. 

Souhlasila, že chybí publikace v časopisech a vyjádřila svou obavu nad tím, že v oblasti 

publikování není vše v pořádku. Informovala, že ona a mnozí nejen její doktorandi neobdrželi 

po dlouhou dobu recenzní posudky ke svým příspěvkům do Act Academica Karviniensia. 

Doc. Lukoszová sdělila, že rychlejší je publikovat v zahraničí, např. v Polsku a konstatovala, 

že nemá žádnou motivaci k publikování podobně jako ostatní. 

Děkan znovu poukazoval na zintenzívnění práce týkající se vědecko-výzkumné činnosti na 

všech součástech. Na kolegiu rektora byly zveřejněny bodové výsledky RIVu, které nebyly na 

Katedře logistiky příznivé, resp. tato katedra nezískala žádný bod v tomto hodnocení. 

Děkan dále podotkl, že proděkan pro vědu a výzkum nemůže ovlivnit zaslání recenzí, na 

jejímž základě jsou články hodnoceny. Stát bude poskytovat méně finančních prostředků, 

ovšem za body v RIVu budou finanční prostředky poskytovány ve větší míře.  

Ing. Botlík souhlasil s tím, že je důležitá publikační činnost. Podotkl, že je obtížné dostat 

recenze. Došlo ke zpřísnění podmínek a požádal děkana o shovívavost.  

Děkan odpověděl, že bude potěšen, pokud dojde na Katedře logistiky v této oblasti ke změně. 

Obecně budou zvýhodňováni ti, kteří dělají vědu a výzkum. 

Ing. Botlík poděkoval děkanovi. Ing. Botlík řekl, že pokud např. Doc. Lukozsová publikuje 

v Polsku, je důležité pod jakou univerzitou/fakultou – zda pod SU OPF nebo tamní fakultou 

(problematika afilace publikací). Pokud totiž autor neuvede SU OPF, pak naše fakulta a daný 

autor nezískává RIV body pro sebe a naší fakultu.  

Děkan dále uvedl, že o problematice publikování se diskutovalo na Vědecké radě.  

U výběrového řízení byl každý akademický pracovník s těmito podmínkami seznámen. 

Předpokládá se, že se publikuje ve prospěch fakulty. Kladl důraz na publikování jako součást 

náplně práce každého akademického pracovníka.  

Doc. Lukoszová v podstatě souhlasila s děkanem.  
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Ing. Botlík se otázal, co tato situace na katedře znamená pro studenty.  

Děkan ho ujistil, že studentů se to v žádném případě nijak nedotkne. Povinností fakulty je 

dodržet podmínky bez ohledu na to, zda dojde k zaniknutí katedry. Studijní obor existuje 

nadále i při zániku katedry, a to do doby schválené akreditace. OPF  musí v souladu s touto 

akreditací zabezpečit kvalitu výuku apod.  V opačném případě by došlo k porušení akreditace.  

Dr. Bernatík zdůraznil, že zrušení studijního oboru není vázáno na existenci katedry  

a poděkoval děkanovi za vysvětlení. 

 

 

2. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2011  

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi, jakožto předkladateli dokumentu.  

Děkan sdělil, že vedení OPF zpracovalo tento materiál podobným způsobem, jako 

v předchozích letech.  

Ing. Verner měl připomínky k tabulkám. Jednalo se o domácí a zahraniční tabulky, kde chyběl 

součet.  

Ing. Botlík reagoval, že formální nedostatky (překlepy, chybějící tečky, čárky apod.) se mají 

připomínkovat předem. 

Dr. Bernatík navrhl tyto připomínky dodat do 1. 4. 2012. Poté vyzval členy senátu ke 

hlasování. 

 

Hlasování: 12 pro 0 proti 0 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2011 vč. zapracování 

dodaných připomínek. 

 

 

3. a) Harmonogram vzdělávací činnosti pro akademický rok 2012/2013 

 

Dr. Bernatík předal slovo proděkance pro studijní a sociální záležitosti. 

JUDr. Sciskalová informovala o státních závěrečných zkouškách, které musí proběhnout do 

31. 8. 2013.  Dále informovala o právu děkana, který má možnost doplnit, případně změnit 

termín výuky i jiné studijní zátěže včetně konání podle aktuálního stavu přijatých studentů,  

a to i mimo určené období tímto harmonogramem.   

Ing. Říhák se otázal, zda posunutí termínu státních závěrečných zkoušek souvisí s plánovanou 

změnou Studijního a zkušebního řádu SU.  

JUDr. Sciskalová odpověděla, že vycházela z pokynu rektora SU v Opavě. Souvisí to také 

s poplatky za nadstandardní dobu studia.  

Dr. Koštuříková podotkla, že zřejmě došlo k překlepu „zápis do akademického roku v termínu 

do 24. 9. 2013 místo 24. 9. 2012“. Také vznesla dotaz, proč je rozdíl mezi délkou zkušebního 

období v letním a zimním semestru. Dále se dotázala, proč je termín zápisu do zimního 

semestru stanoven až po zahájení tohoto semestru.  

JUDr. Sciskalová odvětila, že se počítá s otevřením 3. kola, a to je nejzazší termín zápisu. 

Dr. Koštuříková nepochopila, proč se toto týká i 2. a 3. ročníků.  

JUDr. Sciskalová řekla, že o těchto záležitostech rozhoduje děkan fakulty.  

Dr. Franěk podotkl, že je to zřejmě kvůli formě kombinovaného studia.  

Dr. Koštuříková poznamenala, že je povinností fakulty stanovit podmínky.  

Ing. Šperka se otázal, zda-li byl rozdíl v termínu i v minulých letech. Pokud nebyl, souhlasí se 

stejným termínem.  

Dr. Koštuříková informovala o „nevhodném“ přístupu studentů k zápisu do letního semestru 

na začátku akademického roku, který mnozí studenti ignorují a zápis předmětů pro letní 

semestr v podstatě řeší těsně před jeho začátkem. Pedagogové nejsou schopni odhadnout 
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počet studentů a jejich zájem o předměty. Tímto dochází ke komplikaci při zpracování 

rozvrhů. Některé semináře jsou pak poloprázdné. Možná by pomohl povinný předzápis.  

Ing. Šperka konstatoval, že na některých vysokých školách jsou změny zapsaných předmětů 

v průběhu akademického roku zpoplatněny.  

Děkan řekl, že k tomu by bylo třeba změnit vnitřní předpis univerzity a v budoucnu žádné 

změny nepředpokládá. 

Bc. Kuděla byl názoru, aby byl změněn vnitřní předpis. 

Děkan informoval, že tento návrh byl předložen na KR a nebyl úspěšný.  

Dr. Franěk sdělil, že všechny změny se plánují dopředu. Povinný předzápas považuje za 

zbytečný.  

Ing. Botlík konstatoval, že studenti mají mít určitý prostor k tomu, aby se včas měli možnost 

zapsat na rozvrhové akce akademického roku. Souhlasil s tím, že nelze ovlivnit chování 

studentů. Domníval se, že i přes zkrácení termínu na zapsání se na rozvrhové akce, by ze 

strany studentů nedošlo k žádným změnám.  

Dr. Bernatík sdělil, že každý student musí být posuzován individuálně a bude nutné je přimět 

k tomu, aby se včas a řádně zapsali na rozvrhové akce akademického roku. 

Dr. Bernatík se otázal, zda jsou další návrhy a vyzval členy senátu ke hlasování.   

 

 

Hlasování: 10 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

 

AS SU OPF projednal a bere na vědomí Harmonogram vzdělávací činnosti pro akademický 

rok 2012/2013. 

 

 

b) Podmínky přijímacího řízení DRS 2012/2013 

 

Dr. Bernatík předal slovo JUDr. Sciskalové, která stručně seznámila s předkládaným 

materiálem. 

Ing. Hečko podotkl, že by bylo vhodné zapracovat možnost doložit k přihlášce ke studiu 

souhlas školitele s odborným vedením uchazeče o doktorské studium tak, jako tomu bylo 

v předchozím roce. Situaci lze řešit, podle jeho názoru, také tak, že by byla rámcová témata 

disertačních prací na internetových stránkách ÚDS uvedena přímo se jménem školitele.   

Ing. Botlík řekl, že témata vypisují konkrétní školitelé. Student si vybírá téma, které poté vede 

školitel, který jej vypsal. 

Ing. Hečko namítl, že jedno téma může mít více školitelů. 

Děkan sdělil, že senát je oprávněn přímo navrhovat změny v Podmínkách přijímacího řízení 

pro DRS. 

Ing. Hečko tedy navrhnul, aby byla rámcová témata disertačních prací na internetových 

stránkách ÚDS uvedena přímo se jménem školitele. S tímto návrhem senátoři souhlasili.  

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou další návrhy a vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 10 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

 

AS SU OPF schvaluje Podmínky přijímacího řízení pro doktorský studijní program, prezenční 

a kombinovanou formu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

pro akademický rok 2012/2013 vč. navržených úprav. 
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c) Přehled akreditovaných programů a oborů SU OPF 

 

Dr. Bernatík předal slovo proděkance pro studijní a sociální záležitosti. 

JUDr. Sciskalová informovala, že byla vyhotovena tabulka akreditovaných studijních 

programů a oborů SU OPF v Karviné, které schválilo MŠMT ČR.  

Děkan informoval o úpravě studijních plánů bakalářského a magisterského oboru Veřejná 

ekonomika a správa (viz zveřejněné nové studijní plány pro obor VES), kterou si vyžádalo 

MŠMT ČR. Garantem oboru byl jmenován Doc. Tuleja. Děkan dále informoval o důvodech 

zamítnutí akreditace u oboru Finanční management, který nenaplňoval personální požadavky.  

 

Hlasování: 10 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí předložený materiál „Schválené – akreditované studijní 

programy a obory SU OPF v Karviné“.  

 

 

d) Seznam odborníků do komisí pro státní závěrečné zkoušky na Slezské     

     univerzitě v Opavě, Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné – bakalářské              

     studijní programy, magisterské studijní programy a navazující magisterské   

     studijní programy  

 

JUDr. Sciskalová informovala o Seznamu odborníků pro státní závěrečné zkoušky na Slezské 

univerzitě v Opavě, Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné. 

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou připomínky a vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 10 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí předložený materiál Seznam odborníků do komisí pro státní 

závěrečné zkoušky na Slezské univerzitě v Opavě, Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné – 

bakalářské studijní programy, magisterské studijní programy a navazující magisterské 

studijní programy, schválený Vědeckou radou SU OPF.  

 

 

e) Tematické okruhy ke státní závěrečné zkoušce pro bakalářskou a navazující 

magisterskou formu studia  

             

Dr. Bernatík předal slovo JUDr. Sciskalové. 

JUDr .Sciskalová sdělila, že výše uvedené Tematické okruhy ke státní závěrečné zkoušce jsou 

k dispozici na webových stránkách. 

Dr. Bernatík se zeptal, zda jsou připomínky. Žádné nebyly a vyzval členy senátu ke hlasování.  

 

Hlasování: 10 pro 0 proti 0 zdržel se 1 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí předložený materiál Tematické okruhy ke státní závěrečné 

zkoušce pro bakalářskou a navazující magisterskou formu studia. 

  

 

4. Řád ubytovacích a stravovacích služeb SU OPF 

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi, jakožto předkladateli dokumentu. 

Děkan předal slovo tajemníkovi fakulty.  
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Tajemník informoval, že Řád ubytovacích a stravovacích služeb byl opatřen změnami. 

Kapacita kolejí nebude plně využita, neboť dochází k úbytku studentů, kteří využívají 

k ubytování soukromé byty. Vysokoškolské koleje Kosmos a Na Vyhlídce budou nabízet 

pokoje ke komerci.  

Dr. Bernatík se otázal, zda je oddělena komerce od studentů. 

Tajemník odpověděl, že jsou odděleny. 

Ing. Hečko namítl, že ze změn, které byly provedeny v Řádu ubytovacích a stravovacích 

služeb vyplývá, že se ruší studijní kolejní samospráva.  

Tajemník namítl, že se nejedná o zrušení kolejní rady a interní směrnicí budou změny 

upraveny jiným pokynem. Kolejní řád, resp. Statut kolejní rady by měl být interním 

předpisem kolejí. Je to dlouhodobý problém.  

Ing. Říhák upozornil, že tato oblast není ošetřena. Namítl, že na minulém zasedání nepadla o 

této zásadní změně (jakéhokoliv zásahu do studijní kolejní samosprávy) ze strany tajemníka 

žádná zmínka. S takto předloženým materiálem vyjádřil nesouhlas. 

Dr. Bernatík také nesouhlasil se sdělením tajemníka, že v materiálu došlo pouze k drobným 

úpravám. Jedná se o článek č. 9 a č. 11. Pokud AS SU OPF schválí tento dokument, kolejní 

rada bude zřejmě zrušena. 

Ing. Botlík upozornil, že je to dosti závažná změna. Doporučoval, aby proběhlo jednání 

s komisemi.  

Ing. Hečko vyjádřil svůj souhlas s Ing. Botlíkem a doporučil tento dokument neschválit. 

Ing. Šperka navrhnul, aby se tomuto problému nejdříve věnovala Komisí pro legislativní  

a organizační záležitosti.  

Dr. Gongol sdělil, že Statut kolejní rady je interním předpisem kolejní samosprávy. Znění  

a schválení je v kompetenci kolejních rad. Řád ubytovacích služeb bude na tento předpis 

pouze odkazovat. Komise se tímto bude ve spolupráci s panem tajemníkem zabývat. 

Dr. Bernatík navrhnul stáhnout dokument z jednání AS SU OPF. 

RNDr. Franěk vyjádřil podporu Dr. Bernatíkovi. 

Dr. Bernatík se otázal děkana, jakožto předkladatele tohoto dokumentu, zda ho stáhne 

z jednání. Děkan odmítl.  

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 0 pro 8 proti 4 zdržel se 0 nepřítomen 

 

AS SU OPF neschválil Řád ubytovacích a stravovacích služeb SU OPF. 

 

 

5. Různé 

 

Děkan informoval o stávajících členech Disciplinární komise SU OPF, tj. Ing. Botlíkovi, Doc. 

Tulejovi a Bc. Ondrovi, kteří byli schváleni fakultním senátem dne 29. 10. 2010. Bc. Kouba 

pak 19. 10. 2010. Funkční období členů Disciplinární komise SU OPF je dvouleté.  

 

AS SU OPF bere na vědomí informaci o délce trvání funkčního období stávajících členů 

Disciplinární komise SU OPF.  

 

SCIO - Děkan informoval o materiálu zaslaném zástupkyní společnosti SCIO Janou 

Kunáškovou. Dále děkan informoval o nové rekonstrukci budovy. Náklady na rekonstrukci 

jsou ve výši 42 mil. Kč. Na sociální síti budou k dispozici fotografie, jak bude vypadat fakulta 

po ukončení rekonstrukce. Vedoucím dozoru byl pověřený tajemník fakulty. 

 

Bc. Kuděla zdůraznil stížnosti studentů vysokoškolské koleje Kosmos, kteří si stěžovali na 

dezolátní stav kolejí.  
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Tajemník odpověděl, že smlouva o pronájmu nemovitosti Kosmos od a.s., RPG trvá do roku 

2013. Byla také podána žádost o rekonstrukci balkónů. Podotkl, že balkóny nejsou součástí 

ubytování. 

 

Ing. Řihák tlumočil dotaz, který dostal od studentů stravujících se v menze na hlavní budově 

SU OPF, a sice – dotázal se tajemníka, z jakého důvodu již několik měsíců nejsou 

vystavovány porce nabízených „menu a hotovek“ ve zprvu i osvětlené vitríně při vstupu do 

menzy. A druhý dotaz - k jakému účelu má sloužit nově pořízený „kus vybavení“, který 

momentálně nevyužitý má své místo naproti pokladně (u níž strávník hradí cenu jídla) a 

očividně neplní svou funkci. 

Tajemník konstatoval, že se na položené dotazy pokusí nalézt odpověď v průběhu 

následujících dnů.  

Dr. Bernatík poděkoval za vysvětlení.   

 

Dr. Gongol se dotázal tajemníka, zda by nebylo možné v menze (na hlavní budově) vyčlenit 

(reservovat) jeden stůl pro pedagogy. Tento dotaz (návrh) má své opodstatnění, dle slov Dr. 

Gongola, především v situacích, kdy je menza plně vytížena co do kapacity míst u stolů a není 

tedy možné z pohledu pedagoga standardního stravování.  

Tajemník konstatoval, že návrhy tohoto typu (či v různých obměnách) padaly již v minulých 

obdobích, kdy byla řešena „otázka menzy a stravování“, přičemž dle jeho slov není vhodné 

vyčleňovat „důstojnický stůl“ pro určitou skupinu strávníků. 

Dr. Bernatík poděkoval za vysvětlení.  

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 25. 4. 2012 ve 13 hod v místnosti A 308. 

 

 

  

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  

 

 

  


